
Protokól Nr 6/2013
ze wspólnego posiedzenia Komisji Rozwoju Gospodarczego i Budzetu; Komisji

Rolnictwa, Ochrony Srodowiska i Porzadku Publicznego; Komisji Zdrowia, Oswiaty i
Kultury; Komisji Rewizyjnej odbytego 10 grudnia 2013r

W posiedzeniu udzial wzieli czlonkowie komisji, Przewodniczacy Rady Gminy Kazimierz
Krahel, Wiceprzewodniczacy Rady Gminy Stanislaw Rudziewicz, Wójt Gminy Ryszard
Zielinski, Sekretarz Gminy Stanislaw Kosinski, Skarbnik Gminy Bozena Wronowska
Listy obecnosci stanowia zalacznik do protokolu.

Porzadek posiedzenia Komisji:
1. Otwarcie posiedzenia komisji
2. Wybór przewodniczacego posiedzenia
3. Zaopiniowanie projektów uchwal Rady Gminy w sprawie:

al zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Dubeninki na lata 2011-2022
bl uchwalenia budzetu gminy na 2014r
ci zatwierdzenia taryfy za zbiorowe odprowadzenie scieków do urzadzen

kanalizacyjnych
4. Sprawy rózne

~ 5. Zamkniecie posiedzenia

Ad.1 Otwarcia wspólnego posiedzenia komisji stalych Rady Gminy dokonal
Przewodniczacy Rady Gminy Kazimierz Krahel.
Na posiedzeniu obecnych bylo 14 radnych w tym 12 czlonków komisji.

Ad.2 Na przewodniczacego posiedzenia jednoglosnie wybrano Andrzeja Kisielewskiego
Przewodniczacego Komisji Rewizyjnej.

Ad.3 Przewodniczacy posiedzenia Andrzej Kisielewski przystapil do realizacji pkt. 3

al Glos zabrala Skarbnik Gminy Bozena Wronowska i wyjasnila, ze do chwili obecnej
w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Dubeninki na rok 2014 ujete byly kwoty
planowane. W przedstawionym do zaopiniowania projekcie uchwaly zapisano kwoty
które sa przyjete do budzetu gminy na rok przyszly.
Po czym dodala, ze przy kazdej zmianie budzetu gminy nalezy nalezy dokonywac
równiez zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej. Uwag nie wniesiono.
Projekty uchwaly w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy
Dubeninki na lata 2011-2022 przewodniczacy posiedzenia poddal pod glosowanie
celem zaopiniowania.
Projekt uchwaly 13 glosami "za", O "przeciw", 1 "wstrzymujacym sie" zostal
pozytywnie zaopiniowany.

bl Skarbnik Gminy Bozena Wronowska stwierdzila, ze radni otrzymali projekt
uchwaly w sprawie uchwalenia budzetu gminy na 2014r wobec tego poprosila o
pytania.
Radny Jan Bordzio zapytal sie co to sa dochody majatkowe.
Skarbnik odpowiedziala, ze zaplanowalismy 30 tys. zl pozyskac ze sprzedazy
mieszkan komunalnych.
Ponownie glos zabral Jan Bordzio i zapytal sie o ujeta w projekcie budzetu gminy
rezerwe ogólna w wysokosci 40 tys. zl i rezerwe celowa w wysokosci 20 tys. zl.
Skarbnik Gminy wyjasnila, iz jest to rezerwa która nie zostala rozdysponowana na
paragrafy. Rezerwa celowa przeznaczona jest na zarzadzanie kryzysowe w
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przypadku wystapienia kleski zywiolowej. Rezerwa ogólna przeznaczona jest na
nieprzewidziane wydatki. Informacje uzupelnil Wójt Ryszard Zielinski.
Radny Andrzej Bronicki zwrócil uwage, ze subwencji oswiatowej przyznanej gminie
jest 2.239.501 zl, a w wydatkach na oswiate zapisana jest kwota 2.788.761 zl.
Skarbnik Gminy Bozena Wronowska wyjasnila, ze róznica wynika z tego, iz
utrzymanie ki O i dowozenie uczniów gmina finansuje z wlasnych srodków. Na
pozostale utrzymanie szkól podstawowych i gimnazjum przydzielona jest subwencja
oswiatowa. Otrzymana subwencja nie wystarczy na caly rok i w trakcie roku trzeba
bedzie dolozyc do szkól.
Glos zabral Wójt Gminy i przedstawil jak wyglada budzet "oswiatowy" w skali kraju.
Skarbnik Gminy oznajmila, ze szkoly opracowaly projekt budzetu wedlug którego
wynika, ze na dzien dzisiejszy brakuje 477.700 zl do pokrycia wydatków w stosunku
do subwencji.
Po czym dodala, ze trudno przewidziec jak duze beda braki, poniewaz place glównie
zaleza od tego ilu nauczycieli np. pójdzie na zwolnienia lekarskie, urlopy zdrowotne.
Wójt zwrócil uwage, ze w budzecie gminy nie ma pieniedzy na pokrycie braków.
Skarbnik Gminy poinformowala, ze subwencja oswiatowa na 2013r wynosi 2.270 tys.
zl, a na 2014r 2.239 tys. zl.
Wójt zwrócil uwage, ze na 2014r subwencja oswiatowa w stosunku do roku
biezacego zostala obnizona o ponad 31 tys. zl.
Skarbnik dopowiedziala, ze w 2013r gmina do szkól dolozyla ponad 300 tys. zl.
Glos zabral Wójt i poinformowal, ze na stronie internetowej Urzedu Wojewódzkiego w
Olsztynie ukazala sie informacja na temat budowy dróg ze srodków pochodzacych
miedzy innymi z systemu przebudowy dróg krajowych tzw. schetynówek.
Na Województwo Warminsko - Mazurskie przeznaczono 7 mln. zl dofinansowania.
Powiat Goldapski z udzialem Gminy Dubeninki zlozyl wniosek na budowe drogi
Zytkiejmy - Degucie. Zlozony wniosek nie "przeszedl", jest na liscie rezerwowej na 3
miejscu. Zakwalifikowanych zostalo tylko 7 projektów w województwie.
Nastepnie przedstawil ostateczna liste rankingowa wniosków o dofinansowanie
zadan w ramach Narodowego programu przebudowy dróg lokalnych - Etap II
Bezpieczenstwo - Dostepnosc - Rozwój na 2014r.
Na przebudowe dróg gminnych zlozono 37 wniosków i 28 wniosków na drogi
powiatowe.
Glos zabrala Skarbnik Gminy i omówila zaplanowane wydatki budzetu gminy na
2014r.

W trakcie omawiania wydatków Wójt Ryszard Zielinski przedstawil zakres prac
przewidywanych do wykonania w gospodarce komunalnej.
Skarbnik Gminy Bozena Wronowska poinformowala, ze po przeliczeniu kosztów,
w rodz. 70095 w §4300 -zakup uslug pozostalych planujemy zmniejszyc kwote o

25 tys. zl i przeniesc na zakupy inwestycyjne z przeznaczeniem na zakup rebaka, o
ile radni wyraza na to zgode. Radni poparli pomysl zakupu rebaka.
Oznajmila równiez, ze w § 6050 w wydatkach inwestycyjnych jednostek budzetowych
zaplanowana jest kwota 250 tys. zl na termomodernizacje budynku szkoly
podstawowej w Zytkiejmach. Po sporzadzeniu kosztorysu koszt inwestycji wynosi
358.379,97 zl. W zwiazku z tym moze okazac sie, ze kwota 250 tys. zl bedzie za
mala. Srodki finansowe w wysokosci 250 tys. zl pochodzic beda z kredytu. Wysokosc
kredytu moze ulec zwiekszeniu. Po przetargu znana bedzie kwota za jaka zostanie
wykonana termomodernizacja i byc moze bedzie nizsza niz wartosc kosztorysowa.
Wójt przedstawil zakres prac które zostana wykonane w ramach termomodernizacji.
Po przedstawieniu wydatków budzetowych gminy na 2014r glos zabral radny
Edward Sosnowski i zapytal sie czy kierowca PKS który dowozi dzieci do szkoly
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( z msc. Cisówek, Czarne, Biale Jeziorki, Zabojady) nie móglby miedzy kursami Busa
postawic kolo szkoly w Dubeninkach i poczekac w pomieszczeniu, a nie siedziec w
pojezdzie ustawionym na parkingu.
Skarbnik Gminy zasugerowala, ze PKS powinien po przywiezieniu dzieci do szkoly
uruchomic kurs z Dubeninek do Zytkiejm. Odjazd z Dubeninek do Zytkiejm móglby
byc przed godz. 11, a przyjazd do Dubeninek przed 1130 zeby mieszkancy z okolic
Zytkiejm mieli mozliwosc dojazdu do Goldapi, lub tez zalatwienia spraw w Urzedzie
Gminy i o godz.15 powrócic do domu.
Przewodniczacy posiedzenia Andrzej Kisielewski poprosil o pytania odnosnie
projektu budzetu gminy na 2014r.
Radny Jan Bordzio zapytal sie czy jest zatrudniona "siostra PCK".
Skarbnik Gminy Bozena Wronowska odpowiedziala, ze nie ma zatrudnionej
opiekunki. W budzecie gminy na 2013r zaplanowano ponad 18 tys. zl, ale nie ma
zapotrzebowania na taka usluge. Na 2014r planuje sie takze ponad 18 tys. zl.
Przewodniczacy posiedzenia oglosil krótka przerwe.
Po wznowieniu wspólnego posiedzenia komisji Andrzej Kisielewski zapytal sie o
kwote 50 tys. zl której nie ma w budzecie, a zostala zapisana w zalaczniku Nr 7 -

.-" plan dochodów w lacznej kwocie rachunku dochodów samorzadowych jednostek
budzetowych prowadzacych dzialalnosc na podstawie ustawy o systemie oswiaty i
wydatków nimi finansowanych.
Skarbnik Gminy odpowiedziala, ze powyzszej kwoty nie ma w budzecie gminy na
2014r poniewaz sa to dochody szkoly.
Na kwote ta skladaja sie wplaty uczniów za dozywianie, doplata gminy i wydatki na
dozywianie uczniów. Srodki te sa pozabudzetowe, jest to oddzielne konto dochodów
które szkola musi posiadac. Kwota powyzsza nie jest ujmowana do budzetu gminy
tylko musi byc jako zalacznik.
Glos zabral Wójt i powtórzyl najwazniejsze sprawy które beda zapisane w
przyszlorocznym budzecie gminy: 358 tys. zl przeznacza sie na termo modernizacje
szkoly w Zytkiejmach, 50 tys. zl jako wklad wlasny gminy na modernizacje drogi
Kiepojcie-Loje-Tuniszki, 80 tys. zl na drogi, 25 tys. zl na zakup rebaka.
Dodal, ze na sesji byla poruszona sprawa zakupu garazu typu blaszak dla autokaru
szkolnego Autosan H-6 który parkowany jest w Wobalach na podwórku.
Na dzien dzisiejszy nie jest jeszcze znana cena takiego garazu.
W zwiazku z tym, iz nie bedzie modernizacji drogi powiatowej Zytkiejmy - Degucie
zasugerowal, ze nalezaloby wykonac remont drogi ( ul. M. Konopnickiej) w
Zytkiejmach na odcinku od skrzyzowania kolo szkoly do pomnika ( skrzyzowanie z ul.
Szkolna). W/w droga jest w bardzo zlym stanie i latanie nawierzchni nie ma sensu.
Ponadto zwrócil uwage, ze powinnismy pomyslec o zakupie uzywanego traktora,
poniewaz nasze sa coraz bardziej awaryjne, a takze o garazu dla autokaru.
Poinformowal równiez, ze Gminne Centrum Kultury otrzymalo dofinansowanie na
modernizacje swietlic i poprosil Pania Dyrektor o przedstawienie sprawy.
Glos zabrala Teresa Kalinowska Dyrektor Gminnego Centrum Kultury w Dubeninkach
i poinformowala, ze wniosek o dofinansowanie zostal zlozony 31 sierpnia 2012r.
W listopadzie 2013r zostala podpisana umowa na realizacje tego dzialania.
Calkowity koszt operacji wynosi 226.618 zl, kwota przyznanej pomocy wynosi ponad
147 tys. zl.
W 2013r planowane jest uruchomienie procedury przetargowej i kwota moze ulec
zmianie bez zmiany zakresu robót.
Pozyskane srodki pochodza z programu odnowa i rozwój wsi.
Nastepnie Pani Dyrektor przedstawila planowany zakres prac w swietlicy w Linowie i
Zytkiejmach.
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Planowana inwestycja musi byc zakonczona do 30 sierpnia 2014r.
Przewodniczacy Rady Gminy Kazimierz Krahel zapytal sie czy nie mozna byloby
poprawic boiska asfaltowego przy Szkole Podstawowej w Dubeninkach poprzez
pokrycie tartanem.
Wójt odpowiedzial, ze "na pewno trzeba o tym pomyslec ale z czasem", tj, jak
pojawia sie unijne srodki w nastepnym rozdaniu, to moze bedzie "robione".
Przewodniczacy posiedzenia Andrzej Kisielewski poddal pod zaopiniowanie projekt
uchwaly w sprawie uchwalenia budzetu gminy na 2014r.
Projekt uchwaly zostal 14 glosami "za" Uednoglosnie) pozytywnie zaopiniowana.

cI Przewodniczacy posiedzenia poinformowal, ze taryfa za zbiorowe odprowadzenie
scieków na 2014-2015r pozostaje na niezmienionym poziomie, po czym poddal pod
glosowanie projekt uchwaly w sprawie zatwierdzenia taryfy za zbiorowe
odprowadzenie scieków do urzadzen kanalizacyjnych.
Projekt uchwaly zostal 14 glosami "za" Uednoglosnie) pozytywnie zaopiniowany.

Ad.4 W sprawach róznych glos zabrali:
Na posiedzenie komisji przybyl Mariusz Kowalczuk Kierownik placówki PKS w
Goldapi i poprosil o przyblizenie sprawy.
Glos zabral Wójt Gminy Ryszard Zielinski i powiedzial, ze po przywiezieniu przez
przewoznika (PKS) uczniów do szkoly, autobus ma czas wolny.
Na posiedzeniu komisji zasugerowano zeby w czasie miedzy rozwozeniem uczniów
PKS uruchomil kurs Dubeninki - Zytkiejmy - Dubeninki w godzinach: 1030 odjazd z
Dubeninek i przyjazd do Dubeninek na godz. 1130•

Kierownik Placówki zapytal sie w jakie dni tygodnia mialby byc realizowany kurs, po
czym zasugerowal, ze moze móglby to byc poniedzialek, sroda i piatek. Zapytal sie
równiez czy gmina bedzie finansowala ewentualny przyszly uruchomiony kurs.
Wójt odpowiedzial, ze gmina nie bedzie placic za swiadczona usluge.
Mariusz Kowalczuk zwrócil uwage, iz musi ruszyc caly proces uruchomienia kursu
który trwa w czasie, poniewaz Dyrekcja PKS w Suwalkach zmuszona bedzie
dokladnie wszystko przeanalizowac i uzyskac pozwolenia.
Kierownik Placówki PKS w Goldapi ostatecznie zaproponowal ewentualne
uruchomienie kursu w poniedzialek i piatek jezeli zostanie podjeta taka decyzja.
Glos zabrala radna Agnieszka Sztejter i zwrócila sie do Pana Mariusza Kowalczuka
informujac, iz mieszkancy prosza o uruchomienie w niedziele kursu do Goldapi.
Odpowiadajac Kierownik powiedzial, ze nie slyszal zeby mial powrócic kurs w
niedziele. Kurs niedzielny nie byl rentowny dla PKS, sluzyl tylko spoleczenstwu.
Zadeklarowal sie, ze ma na uwadze zgloszona propozycje uruchomienia kursu do
Zytkiejm i jezeli bedzie mógl to sprawe zalatwi.
Glos zabral Wójt Gminy i przedstawil tresc nastepujacych pism:
1. Regionalnej Dyrekcji Ochrony Srodowiska w Olsztynie bedace odpowiedzia dla
Generalnej Dyrekcji Ochrony Srodowiska w zwiazku z wystapieniem Gminy
Dubeninki o wyrazenie zgody na odstrzal 1 szt wilka.
2. W sprawie rozkladu pracy aptek w Powiecie Goldapskim
3. Pismo Powiatu Goldapskiego przesylajace w zalaczeniu uchwale Rady Miejskiej w
Polkowicach w sprawie apelu popierajacego naród ukrainski w jego dazeniach do
integracji w Unia Europejska oraz dolaczenie do tej inicjatywy, z prosba o zapoznanie
sie i rozpowszechnienie idei Rady w Polkowicach.
Odczytal tresc pisma Rady Miejskiej w Polkowicach skierowanego do Prezesa
Zarzadu Zwiazku Powiatów Polskich oraz tresc uchwaly RM w Polkowicach.
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W wyniku przeprowadzonego glosowania, radni obecni na wspólnym posiedzeniu
komisji 10 glosami "za", 1 "przeciw", 3 "wstrzymujacymi sie" opowiedzieli sie za
udzieleniem poparcia poprzez podjecie uchwaly na najblizszej sesji Rady Gminy.
Wójt Gminy Ryszard Zielinski powrócil do sprawy pisma które przeslal Warminsko
Mazurski Oddzial Strazy Granicznej w Ketrzynie w sprawie rozpatrzenia mozliwosci
wsparcia dzialalnosci W-M Oddzialu SG w Ketrzynie poprzez zmniejszenie stawki
podatku od nieruchomosci za obiekty Placówki SG w Dubeninkach w 2014r lub
przekazanie srodków finansowych na fundusz wsparcia. Tresc pisma zostala
odczytana (kopia pisma w dokumentach Rady Gminy).
Wójt poinformowala, ze przepisy nie zezwalaja na zmniejszenie podatku od
nieruchomosci np. dla Strazy Granicznej poniewaz nie ma wybiórczosci.
Radny Jan Bordzio byl przeciwny udzieleniu wsparcia dla Strazy Granicznej.
Radna Agnieszka Sztejter poddala pod rozwazenie przeznaczenie pewnej kwoty z
budzetu gminy dla Strazy Granicznej np. ze srodków zaplanowanych na podróze
krajowe.
Glos zabral przewodniczacy posiedzenia Andrzej Kisielewski i wyjasnil, ze Straz
Graniczna jest w podobnej sytuacji jak gmina, poniewaz zadania sa dokladane, a

...-' budzet co roku jest zmniejszany.
Po czym dodal, ze na sprzet Straz Graniczna srodki otrzymuje z Unii Europejskiej,
natomiast srodki finansowe na paliwo do pojazdów i remonty pochodza z budzetu.
Pojazdy co roku sa nowe, a srodków finansowych na remonty nie ma w zwiazku z
tym pojazdy te stoja.
Przewodniczacy posiedzenia poprosil o propozycje w sprawie udzielenia
dofinansowania dla Strazy Granicznej.
Radny Edward Sosnowski zaproponowal dofinansowanie w kwocie 3 tys. zl.
Glos zabral Wójt Gminy i zaproponowal, zeby z dofinansowaniem wstrzymac sie do
konca roku, a po zakonczeniu roku na pewno bedzie "pare zlotych" nadwyzki i
wówczas bedziemy zastanawiali sie nad ta sprawa.
Wójt poprosil radnych o przedstawienie stanowiska w sprawie udzielenia
dofinansowania.
Radni 13 glosami "za", O "przeciw", 1 "wstrzymujacym sie" poparli wniosek o
udzielenie dofinansowania ( bez okreslenia kwoty) dla Strazy Granicznej.
Na zakonczenie posiedzenia Wójt przedstawil kamizelki odblaskowe które zostaly
przez gmine zakupione dla dzieci szkolnych. Zakupiono 600 szt kamizelek na kwote
4 tys. zl.

Ad.5 Zamkniecia wspólnego posiedzenia komisji stalych dokonal Andrzej Kisielewski
Przewodniczacy posiedzenia.

Proto~lo)'dla :Irena z~f~ewska



Lista obecnosci
z posiedzenia Komisji Rozwoju Gospodarczego i Budzetu Rady Gminy Dubeninki

odbytego w dniu 10 grudnia 2013r

Lp. Imie i Nazwisko . Funkcja
1.

Edward Stanislaw Sosnowski Przewodniczacy

2.

Antoni Czyzewski Czlonek

3.

Dorota Holodowska Czlonek.'
"'

4.

Jadwiga Switaj Czlonek

Lista obecnosci

z posiedzenia Komisji Rolnictwa, Ochrony Srodowiska i Porzadku Publicznego
Rady Gminy Dubeninki odbytego w dniu 10 grudnia 2013r

Lp. Imie i Nazwisko Funkcja
1.

Stanislaw Bielicki Przewodniczacy

2.

Andrzej Józef Kisielewski Czlonek

3.

Leszek Wilczewski Czlonek

4.

Jerzy Wilczewski Czlonek



Lista obecnosci
z posiedzenia Komisji Zdrowia, Oswiaty i Kultury Rady Gminy Dubeninki odbytego

w dniu 10 grudnia 2013r

Lp. Imie i Nazwisko FunkcjaPodpis

1.
Dorota Holodowska Przewodniczaca

~

2.

Tomasz Pawlukanis Czlonek";Jw~ (UJA.vl J---/4:) o.•.,g, St--
3.

Jan Kazimierz Rutkowski Czlonek
;(.- ~~

e-4.
Agnieszka Ewa Sztejter Czlonek
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Lista obecnosci
z posiedzenia Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Dubeninki odbytego

w dniu 10 grudnia 2013r

Lp. Imie i Nazwisko FunkcjaPodpis

1.
Andrzej Józef Kisielewski Przewodniczacy

2.

Jan Józef Bordzio Zastepca
Przewodniczacego3.

Stanislaw Bielicki

4.

Andrzej Pawel Branicki



Lista obecnosci
osób bioracych udzial w posiedzeniu Komisji stalych Rady Gminy odbytym

w dniu 10 grudnia 2013r

Instytucja Stanowisko

l/G V1l bau u I ~$~ '~

~:J) ~~

Podpis

Lista obecnosci
z posiedzenia Komisji stalych Rady Gminy Dubeninki odbytego

w dniu 10 grudnia 2013r

Lp. Imie i Nazwisko
1. Kazimierz Krahel

2. Stanislaw Rudziewicz

3.

Funkcja

Przewodniczacy Rady Gminy

Wiceprzewodniczacy Rady Gminy


